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Protokół nr XXXIX/2022                                                                        

z sesji Rady Powiatu Chodzieskiego,                                             

która odbyła się w dniu 14 grudnia 2022 r.                           

w Młodzieżowym Domu Kultury w Chodzieży 

XXXIX Sesja w dniu 14 grudnia 2022 r.  

Obrady rozpoczęto o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:45 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych.                                                                                          

Obecni:                                                                                                                                                        

1. Ewa Burzyńska  

2. Kinga Buszkiewicz  

3. Roman Chmara  

4. Dariusz Gapiński  

5. Julian Hermaszczuk  

6. Mirosław Juraszek  

7. Tomasz Kaczuba  

8. Mateusz Krojenka  

9. Barbara Ksycka  

10. Remigiusz Nowak  

11. Dariusz Rybarczyk  

12. Waldemar Straczycki  

13. Stanisław Tadej 

14. Adrian Urbański  

15. Mariusz Witczuk  

16. Jakub Wójcik 

17. Franciszek Wyrwa  

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki o godz. 12:00 otworzył XXXIX sesję      

i powitał przybyłych na sesję gości.                                                                                                          

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił radnych o 

potwierdzenie  quorum i stwierdził, iż w sesji  bierze udział 15 radnych więc wszystkie 

podejmowane uchwały będą prawomocne.                                                                                                                                           

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.                                                       

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                                                                                                                                                   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że porządek obrad został 

radnym dostarczony, a Zarząd chciałby wprowadzenia do porządku obrad jeszcze jednego 

punktu - projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2023 r. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są inne 

propozycje dotyczące wprowadzenia zmian do porządku obrad?  Innych propozycji 

dotyczących porządku obrad nie było i przystąpiono do głosowania dotyczącego 

wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 6 Podjęcie uchwał w sprawach pod lit. g) 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających w 2023 r. 
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Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 6 Podjęcie uchwał w sprawach pod lit. g) 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających w 2023 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 

Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik, 

Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Gapiński, Tomasz Kaczuba  

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki przystąpił do 

głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad dzisiejszej sesji z zaproponowana zmianą. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad z zaproponowaną zmianą.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 

Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik, 

Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Gapiński, Tomasz Kaczuba  

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki stwierdził, że porządek obrad został 

przyjęty i przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji.                                                                                                                                      

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.                                                                                                             

3. Przedstawienie porządku obrad.                                                                                                                      

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.                                                                                               

5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie między       

sesjami.                                                                                                                                                   

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

     a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w drodze bezprzetargowej, części  

         zabudowanej nieruchomości położonej w Milczu nr 4B, stanowiącej własność Powiatu 

         Chodzieskiego, na czas nieoznaczony,   

     b) przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadania publicznego z zakresu administracji 

         rządowej. 

     c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego na lata 2022-2035, 

     d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 

     e)Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego, 

     f) uchwały budżetowej na rok 2023, 

     g) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów  

         pływających w 2023 r. 

 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

 8. Wolne głosy i oświadczenia. 

 9. Zakończenie obrad. 
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Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                                                                                                                                                   

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że do protokołu nie 

wpłynęły żadne uwagi. Następnie zapytał, czy są pytania lub propozycje do protokołu? 

Żadnych pytań nie było przystąpiono więc do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 

Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik, 

Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Gapiński, Tomasz Kaczuba  

Protokół z poprzedniej sesji został przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęty. 

 

Kolejnym punktem sesji było 

5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

między sesjami. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że sprawozdanie zostało 

radnym dostarczone wraz z materiałami na sesję, otworzył dyskusję w tym temacie i udzielił 

głosu radnemu Franciszkowi Wyrwie.                                                                                              

Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że ma jedno zastrzeżenie. W sprawozdaniu z 

działalności Zarządu z 30 listopada jest dość niefortunny zapis, że zarządca wyraził zgodę na 

zwolnienie z opłat za salę gimnastyczną. Dotyczy to najmu Stowarzyszenia DOBRA 

SZKOŁA. Przypomniał, że tam była kwestia, która była już dyskutowana na sesji, aby 

zmienić zasady rozliczania tej sali, aby opłaty ponosić tylko za miesiące dydaktyczne. Takie 

sformułowanie, jego zdaniem, jest trochę niefortunne, bo „wyraził zgodę”, to by oznaczało, że 

stowarzyszenie zdecydowanie powinno płacić, a dobra wola zarządcy, że nie płacić. 

Przypomniał dyskusję, że stowarzyszenie dostaje dotację na działalność oświatową. Wydatki 

z tej dotacji mogą być przeznaczone tylko na pokrycie kosztów oświatowych i trudno sobie 

wyobrazić, by w okresie gdy z sali się nie korzysta, należy płacić. Stąd jest to tylko zwrócenie 

uwagi. Powiedział, że po spotkaniu zarządu i komisji rewizyjnej stowarzyszenia była 

przedstawiona propozycja jak rozliczenie, nie tylko te miesiące wakacyjne, ale również 

przerwę zimową, wielkanocną i świąteczną. W sumie te pozostałe to prawie są cztery 

tygodnie i była sugestia ze strony stowarzyszenia, aby ten trzeci miesiąc niepłacenia za salę 

gimnastyczną, przypisać do miesiąca, w którym odbywają się ferie zimowe. Zauważył, że pod 

kątem księgowym jest to dość proste rozwiązanie. Mówi o tym dlatego, że zarząd odroczył 

decyzję do ustosunkowania się do rozliczenia księgowego przez centrum usług wspólnych.                                                                                                              

Innych głosów w tym punkcie porządku posiedzenia nie było. 

Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 

stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu.                                                                                       
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                                                                                                                                                   

6. Podjęcie uchwał w sprawach:                                                                                                      
Pierwszy projekt uchwały dotyczył 

a) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w drodze bezprzetargowej, części 

zabudowanej nieruchomości położonej w Milczu nr 4B, stanowiącej własność Powiatu 
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Chodzieskiego, na czas nieoznaczony,                                                                           
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są pytania do tego 

projektu? Pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 

projekt uchwały.                                                                                                                                                   

O godz.. 12:11 na sesję przyszedł radny Tomasz Kaczuba, w związku z czym liczba radnych 

obecnych na sesji zwiększyła się do 16.                                                                                                                                                                                                                                                          

Po ponownym sprawdzeniu quorum przystąpiono do głosowania.                                                                                            

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w drodze 

bezprzetargowej, części zabudowanej nieruchomości położonej w Milczu nr 4B, stanowiącej 

własność Powiatu Chodzieskiego, na czas nieoznaczony, 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 

Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 

Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Uchwała Nr XXXIX/297/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy najmu w drodze bezprzetargowej, części zabudowanej nieruchomości 

położonej w Milczu nr 4B, stanowiącej własność Powiatu Chodzieskiego, na czas 

nieoznaczony została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik       

nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Kolejny projekt uchwały dotyczył 

b) przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadania publicznego z zakresu administracji 

rządowej, 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są pytania do tego 

projektu? Pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 

projekt uchwały i przystąpiono do głosowania.                                                                                                                                                                                                                                                                

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadania publicznego           

z zakresu administracji rządowej, 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 

Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 

Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Uchwała Nr XXXIX/298/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. w sprawie 

przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadania publicznego z zakresu administracji 

rządowej została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 
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Kolejny projekt uchwały dotyczył 

c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego na lata 2022-2035, 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił panią skarbnik o omówienie 

projektu uchwały.                                                                                                                               

Skarbnik Anna Zdziebło przedstawiła projekt uchwały w tej sprawie.                                             

Radna Kinga Buszkiewicz zapytała o niezgodność lat w tytule i projekcie uchwały.                

Skarbnik Anna Zdziebło wyjaśniła, że nagłówek w pierwszej uchwale dotyczącej prognozy 

finansowej w roku bieżącym był na rok 2022-2035 natomiast w treści uchwały zmieniono 

zakres czasowy w stosunku do uchwały podjętej 15 listopada w projekcie, gdzie wydłużono 

okres realizacji do 2036 r. z uwagi na konieczność spłaty kredytu do roku 2036. W projekcie 

jest 2036, do tego roku spłacane jest zadłużenie i w związku z tym uchwała, która będzie 

podjęta w dniu dzisiejszym też będzie do roku 2036 jeżeli chodzi o okres objęty prognozą.            

I to jest w treści uchwały.                                                                                                   

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił panią skarbnik o omówienie 

projektu następnej uchwały, a mianowicie w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2022.                                                                                                                                                                          

Skarbnik Anna Zdziebło przedstawiła projekt uchwały w tej sprawie.                                      

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są pytania do 

tego projektu, bo przyjęcie zmian budżetowych będzie w następnym punkcie i udzielił głosu 

radnemu Tomaszowi Kaczubie.                                                                                           

Radny Tomasz Kaczuba miał pytanie do pani kierownik domu pomocy społecznej. Zapytał, 

czym jest spowodowane to obniżenie ilości pensjonariuszy w domu pomocy społecznej? Czy 

ustawą, która ogranicza przyjęcie większej liczby osób, czy małym naborem osób do domu 

pomocy społecznej?                                                                                                                     

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Chodzieży Marzena Łuczak wyjaśniła, że 

zmniejszenie liczby mieszkańców domu pomocy społecznej wynika z tego, że aktualnie stan 

mieszkańców uległ wielkiemu pogorszeniu zdrowotnemu. Kiedyś mieszkańcy byli chodzący, 

przychodzili do domu pomocy społecznej w lepszym stanie fizycznym. Aktualnie tych 

mieszkańców leżących jest około 60, do tego jest dużo mieszkańców jeżdżących na wózkach 

inwalidzkich. Stąd pokoje trzyosobowe nie mają racji bytu, ze względu na zachowanie 

standardu i kompletności w obsłudze i pielęgnacji nad mieszkańcem. Stąd podjęła decyzję, 

razem z zarządem, że w roku bieżącym będzie schodzić ze stanu ze 120 na 110, z tym, że 

aktualnie ma mieszkańców 114. W ciągu roku zejdzie do pozycji 110, uzyska tym samym 

pokoje dwuosobowe i jednoosobowe. To było podyktowane lepszą obsługą i standardem 

opieki nad mieszkańcami.                                                                                                                        

Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że w przedstawionych przez panią skarbnik projektach 

nie usłyszał przesunięć na paragrafach dotyczących zakupu usług i materiałów. Zapytał czy 

kierownicy jednostek sygnalizowali brak środków na zakup środków czystości i papieru 

toaletowego, bo docierają do nich sygnały o brakach. Zapytał także czy, w ramach 

programów oszczędnościowych, środki do dezynfekcji rąk zostały w jakiś sposób 

ograniczone, czy szkoły mają wystarczającą liczbę środków, a te sygnały wynikają z braku 

nadzoru?                                                                                                                                         

Skarbnik Anna Zdziebło odpowiedziała, że odnośnie jednostek oświatowych, wszystkie 

wnioski, które wpłynęły do zarządu zostały uwzględnione w uchwale rady i będą jeszcze 

uwzględnione w uchwale zarządu planowanego na dzień 19 grudnia czyli poniedziałek. 

Dodała, że nadzór nad planem finansowym jednostek oświatowych sprawuje kierownik 

wydziału oświaty i nie ma informacji ani od kierownika wydziału oświaty, ani od 

kierowników jednostek, że brakuje środków na zakup papieru, czy środków czystości.                                     

Radny Stanisław Tadej stwierdził, że przy finansach chodzi o pieniądze. Te pieniądze będą 

nam bardzo potrzebne, bo wygląda na to, że sytuacja będzie gorsza niż była dotychczas, z 

kilkunastu powodów. Powiedział, że nie chciałby za dużo mówić, ale na niektóre rzeczy musi 

zwrócić uwagę. Chodzi mu ogólnie o to, że jako radni, nie występują z żadną oddolną 
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inicjatywą, która by pobudziła, że Polska, jako członek Unii Europejskiej od kilku lat, 

znalazła się na takich samych warunkach, jak dużo bardziej rozwinięte Niemcy. Uważa, że        

w tej sytuacji my nigdy nie dogonimy ich, a nawet ten dystans między Polską, a Niemcami się 

zwiększy. Przykładem tego jest to, że nie wzięliśmy pod uwagę żeby wystąpić z jakimiś 

inicjatywami, żeby zawiesić chociażby ETS, który powoduje duże obciążenie do wzrostu 

ceny energii. A to jest bardzo duży czynnik inflacyjny.  Zauważył, że mieliśmy w 

poprzednich latach bardzo złą politykę energetyczną. Ma na myśli umowę podpisaną przez 

premiera Pawlaka na bardzo niekorzystnych warunkach. Przykładem było, że za gaz 

płaciliśmy, który do Polski był bliżej z Rosji, więcej niż Niemcy. Poddaliśmy się, nawet 

chcieliśmy zamknąć kopalnię Turoszów, i co by teraz było. Tak jakbyśmy się chcieli na to 

wszystko zgodzić. W polityce związanej z konfliktem na Ukrainie jesteśmy państwem 

przyfrontowym. Ponosimy z tego tytułu ogromne wyrzeczenia i nakłady finansowe i nic nie 

otrzymaliśmy z Unii Europejskiej na przykładzie takim, jakie otrzymała Turcja. Żeby dalej 

nie wchodzić w politykę podał przykład z naszego podwórka. Skoro nasze finanse są 

nieciekawe i nie zapowiadają się dobrze, to nie powinniśmy przystępować do takiego zadania 

jak robienie klimatyzacji w starostwie. Ukraina w tej chwili jest bez prądu bez ciepła, w 

większości i musi, w takich warunkach, przeżyć. Tym bardziej, że ten budynek był poddany 

termorenowacji, ociepleniu,   a więc już te warunki powinny być lepsze. Na zakończenie 

oświadczył, że nie może głosować za taką prognozą i za takim prowadzeniem gospodarki 

finansowej, bo nigdy nic w kraju nie będziemy w stanie zrobić. Godziliśmy się na to, że 

wprowadziliśmy na nasz rynek same sieci zachodnie i najlepsze kęski sprzedaliśmy w 

przetwórstwie rolniczym, i z tego tytułu nie mamy żadnych porządnych dochodów. To skąd 

mamy mieć te środki, nigdy ich nie będziemy mieć, jak będzie taka gospodarka. Niemcy już 

w tej chwili wzięły ogromne środki mimo, że ich sytuacja gospodarcza jest o wiele lepsza.                                                                                         

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zwrócił uwagę, że w tej chwili będą 

głosowali zmiany do budżetu i zmiany do wieloletniej prognozy finansowej za rok 2022. 

Dodał, że do budżetu na rok 2023 dojdą.                                                                                                                  

Radny Tomasz Kaczuba ad vocem do tego co radny Stanisław Tadej powiedział, oświadczył, 

że premier Waldemar Pawlak podpisał umowę na dostawę gazu i to jest jego deklaracja. 

Natomiast kwotę podpisał minister Prawa i Sprawiedliwości. Tak więc ta kwota, która 

obowiązuje jest podpisana przez Prawo i Sprawiedliwość, a Waldemar Pawlak podpisał zgodę 

na dostawy gazu do Polski.                                                                                                                        

Innych głosów nie było, więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 

projekt uchwały i przystąpiono do głosowania.                                                                                                                                                                                                                                                                

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Chodzieskiego na lata 2022-2035,  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 

Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 

Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

PRZECIW (1) 

Stanisław Tadej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Uchwała Nr XXXIX/297/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego na lata 2022-2035 została przez Radę 
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Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Kolejny projekt uchwały dotyczył 

d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że tutaj dyskusja się już 

odbyła. Nikt więcej się nie zapisał do głosu więc odczytał projekt uchwały i przystąpiono do 

głosowania.                                                                                                                                                                                                                                                                

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 

Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 

Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Uchwała Nr XXXIX/297/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2022 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Kolejny projekt uchwały dotyczył 

e) Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego, 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Skarbnik Anna Zdziebło omówiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Chodzieskiego i poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa      

w Poznaniu wydała pozytywną opinię  o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej.    

Uchwała Nr SO-15/0957/82/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego 

stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu.                                                                                      
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki udzielił głosu radnemu 

Franciszkowi Wyrwie. 

Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że będą przyjmowali i WPF, i budżet na rok 2023 tak, 

że warto nad niektórymi rzeczami się pochylić. Powiedział, że z analizy kilka faktów udało 

mu się wyłowić i chce podzielić się tymi informacjami. Udział wynagrodzeń w wydatkach 

ogółem na rok 2023 wynosi 53 %, już w 2024 58 %, a w 2025 70 %. Im wyższy ten udział 

wynagrodzeń, to na zadania rzeczowe, inwestycyjne tych środków będzie coraz mniej.                 

Na 2023 r. jest zaplanowany deficyt 13,4 miliona zł. jest to olbrzymia kwota. Przypomniał 

wypowiedź pana Hermaszczuka na poprzedniej sesji, który zwracał uwagę, że w poprzednich 

latach budżety były bardziej zbilansowane. Natomiast teraz te nożyce i kredytowe, i spłaty 

coraz bardziej się rozwierają, co budzi niepokój co do bezpieczeństwa realizacji takich 

budżetów. Bo na dzień dzisiejszy wszystkich kosztów nie są w stanie wyszacować. Przy tak 

dużym deficycie 13,4 mln zł planowany jest kredyt na 2 mln zł. Natomiast nadwyżka z 

poprzednich lat, która wynosi 7,2 mln w całości będzie przeznaczona na pokrycie deficytu.  

W WPF- ie od 2024 r. nie jest planowana żadna nadwyżka budżetowa, a więc taki układ 

bezpieczeństwa nie będzie istniał. Niepokoi przesunięcie realizacji inwestycji Rutki – 
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Sypniewo na rok 2025. Wyraził  nadzieję, że uda się tą inwestycję również zrealizować. Miał 

jedną uwagę i pytanie do pani skarbnik. Powiedział, że podejrzewa, że wynika to z przyjęcia 

pewnych parametrów makroekonomicznych, wcześniejszych. Na stronie 17 przyjęto 

dynamikę średnioroczną inflacji, wskaźnik CPI. W WPF- ie mają podane w 2024 4,8. 

Natomiast Bank Polski, dane na 14 listopada 2022 r. podał, że ten wskaźnik wynosi 5,9.            

W roku 2025 w WPF- ie mają 3,1 natomiast Bank Polski podał dane 3,5 %. Jest to o tyle 

istotne, że te wskaźniki makroekonomiczne potem są przekładane na analizę na najbliższe lata 

jak będzie to wyglądało. Biorąc pod uwagę największy udział w wydatkach placówek 

oświatowych i szkół porównał budżet, po zmianach na koniec roku 2022 i zestawił 

przykładowo paragraf 4210 zakup materiałów w grupie licea razem.  W 2022 mają na koniec 

roku 19.500, w planie na 2023 niewiele powyżej 20 tys. planują, ale w grupie techników na 

koniec roku 2022 mają 40 i pół tysiąca, a w planie na 2023 mniejszą kwotę 39 tys. Jeszcze 

gorzej wygląda w paragrafie 4300 usługi pozostałe na koniec roku 2022 - 96 tys., a plan 

budżetu zakłada 56 tys. Zmierza do tego, że wydatki są niedoszacowane. Na ile ten kryzys 

gospodarczy przełoży się na skutki podniesienia cen nadal nie przewidują, a więc ten budżet 

jest budżetem bardzo trudnym. Żeby nie tylko narzekać dostrzegł też pewne pozytywy.       

Poinformował, że od razu powiązał WPF z budżetem żeby załatwić to przy jednej 

wypowiedzi. Jako pozytywy, podziękował pani Anecie Karbowniczak za rzetelne odpowiedzi 

na zapytania i interpelacje. Faktycznie są one wyczerpujące i dają radnym pełniejszy obraz 

sytuacji, które analizują. Jako plus podał działalność komisji, która zajęła się szukaniem 

oszczędności. Wykazano ponad 300 tys., że znaleziono tych oszczędności. Wrócił do sesji 

nadzwyczajnej, która dotyczyła wynagrodzeń. Ówczesna odwaga pracowników starostwa, 

którzy z imienia i nazwiska podpisali się, po to żeby zasygnalizować ten trudny problem.             

To w momencie, jak te emocje ustały doszli do tego, że komisja wykazała pewne 

oszczędności, pojawiły się możliwości sfinansowania. I przy tak trudnym budżecie na rok 

2023 znalazły się środki na podniesienie tych wynagrodzeń przeciętnie od 8 – 23 %. Uważa, 

że to jest olbrzymi sukces, że przy trudnym budżecie, mimo wszystko, nie zapomnieli o 

pewnym zadośćuczynieniu tym osobom, które miały odwagę zasygnalizować problemy 

finansowe. Zdecydowanie jest to na plus. Jakie będą w rzeczywistości koszty, to dopiero po 

wykonaniu budżetu na koniec stycznia się dowiedzą. Chociaż tam będzie szukał odpowiedzi, 

to co wcześniej wyszło, że wpływy subwencyjne na prowadzenie młodzieżowego ośrodka 

socjoterapii są niższe od kosztów, a więc dokładamy do tego zadania. Dopiero po zamknięciu 

roku zobaczą na ile to zadanie dla nich, nie będące zadaniem własnym, generuje niepotrzebne 

koszty, bo przy tak napiętych budżetach każdy koszt trzeba będzie dość mocno analizować. 

Reasumując stwierdził, że wspólnie z kolegami dostrzegają i plusy, i minusy w tym budżecie. 

Zdecydowanie muszą podkreślić, że nie zapomniano i o pracownikach starostwa i o 

pracownikach jednostek podległych. Nawet przy tak trudnym budżecie warto było się nad 

tym pochylić. Na pewno działalność tej komisji, która szuka oszczędności warto 

kontynuować, chociażby wprowadzić parametryzację struktury zatrudnienia w 

poszczególnych jednostkach czy ją może dokończyć, bo dość łatwo jest to obmiarowa. Myśli, 

że jeszcze sporo oszczędności można tam znaleźć.                                                                                      

Skarbnik Anna Ździebło, jeżeli chodzi o przyjęte wskaźniki makroekonomiczne wyjaśniła, że 

przyjęte wskaźniki makroekonomiczne wynikają z przyjęcia z dokumentu - wieloletnia 

prognoza finansowa jednostki samorządu terytorialnego. Jest to dokument Ministra Finansów, 

który ukazał się, jak co roku,  w czerwcu przed opracowaniem projektu. Jej aktualizacja 

ukazała się w październiku bieżącego roku. Stąd te wskaźniki makroekonomiczne, które są 

przyjęte do naszego WPF- u wynikają z tej metodologii opracowania Ministra Finansów. One 

są różne od wskaźników przyjętych przez NBP. Natomiast jednostki samorządu 

terytorialnego są zobligowane do szacowania według wskaźników Ministra Finansów. Jeżeli 

chodzi o różnice pomiędzy dochodami a wydatkami poinformowała, że są one szczegółowo 

opisane w uzasadnieniu do WPF- u. Na przykład w 2024 r. zauważalny jest wzrost wydatków 

wynikający ze zwiększonej subwencji oświatowej oraz subwencji rozwojowej od roku 2024. 
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Jeżeli chodzi o nadwyżkę wyjaśniła, że w przyszłym roku ona jest tak wysoka ponieważ jest 

przeniesiona z roku bieżącego. Natomiast jeżeli chodzi o przyszłe lata nie mogą prognozować 

nadwyżki, która jest nie wypracowana czyli nadwyżka i wolne środki, które są ujęte w WPF- 

ie są wypracowane i wykazane zgodnie z bilansem za 2021 rok. Kolejna nadwyżka po 

sporządzeniu bilansu za 2022 r. dopiero będzie mogła być wprowadzona uchwałą rady w 

marcu 2023 r. i dzielona na wydatki.   

Innych głosów nie było, Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, 

że autopoprawka do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Chodzieskiego została radnym dostarczona i przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia 

tej autopoprawki.                                                                                                                                                                                                                                                              

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Chodzieskiego,  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 

Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 

Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Autopoprawka do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęta i stanowi załącznik 

nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

 Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał projekt uchwały             

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego i przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego wraz 

z autopoprawką, 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 

Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 

Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Uchwała Nr XXXIX/297/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego 

podjęta i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Kolejny projekt uchwały dotyczył 

f) uchwały budżetowej na rok 2023. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił panią skarbnik o 



 10 

przedstawienie budżetu na rok 2023 

Skarbnik Anna Zdziebło omówiła projekt uchwały w tej sprawie i poinformowała, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu wydała opinie pozytywne o projekcie uchwały 

budżetowej na 2023 rok Powiatu Chodzieskiego i o możliwości sfinansowania deficytu 

ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2023 r. Powiatu Chodzieskiego.  

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił o odczytanie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej.                                                                                                    

Skarbnik Anna Zdziebło odczytała uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Uchwała Nr SO-15/0952/82/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok Powiatu Chodzieskiego stanowi załącznik Nr 

10 do niniejszego protokołu.    

Uchwała Nr SO-15/0951/585/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej  Powiatu 

Chodzieskiego na 2023 rok stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu.    

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansów Publicznych Barbarę Ksycką o odczytanie opinii komisji o projekcie budżetu 

powiatu na rok 2023. 

Przewodnicząca Komisji Finansów Publicznych Barbara Ksycka przedstawiła opinię Komisji 

Finansów Publicznych o projekcie uchwały w sprawie budżetu powiatu na 2023 rok. Komisja 

Finansów Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. 

Opinia Komisji Finansów Publicznych z dnia 2 grudnia 2022 r. o projekcie budżetu 

powiatu na 2022 rok stanowi załącznik Nr  12 do niniejszego protokołu.                                      
 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki przystąpił do głosowania w 

sprawie przyjęcia autopoprawki zgłoszonej przez Zarząd do uchwały budżetowej na rok 2023.                                                                                                                                  

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia autopoprawki do uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 

Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 

Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Autopoprawka do uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 została przez 

Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęta i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 
 

Po przyjęciu autopoprawki Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki otworzył 

dyskusję w sprawie budżetu na rok 2023 stwierdzając, że już sporo w tym temacie zostało 

powiedziane.                                                                                                                                  

Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 

projekt uchwały i przystąpiono do głosowania 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 

Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 

Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Uchwała Nr XXXIX/297/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały budżetowej 

na rok 2023 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 14 

do niniejszego protokołu. 
 

Ostatni projekt uchwały dotyczył 

g) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających w 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał czy do tego punktu są pytania? 

Pytań nie było więc odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających w 2023 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 

Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 

Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Franciszek Wyrwa  

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Gapiński  

Uchwała Nr XXXIX/303/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2023 r. 

została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu. 
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                                                                                                                                                   

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że w tym okresie 

wpłynęła jedna interpelacja Klubu Radnych Porozumienie Chodzieskie w sprawie regulacji 

płac dla pracowników starostwa i jednostek podległych.                                                               

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są jakieś głosy w tym 

punkcie.                               

 

Żadnych głosów nie było przystąpiono więc do realizacji kolejnego punktu porządku 

posiedzenia.                                                                                                                                                                   

8. Wolne głosy i oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki udzielił głosu radnemu Franciszkowi 

Wyrwie.                                                                                                                                                     
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Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że wszystkie samorządy dostały ofertę od jednej z firm  

i jest to w nawiązaniu do ostatniej sesji, gdzie przyjmowali informację o stanie oświaty. 

Faktem jest, że ta niedokończona nauka i olbrzymie skutki, jakie się odbiły, nie tylko na 

maturzystach, którzy już wyszli ale na kolejnych rocznikach, które będą wchodziły. 

Powiedział, że jedna z firm, pod patronatem Uniwersytetu Warszawskiego, wystąpiła do 

samorządu z następującą propozycją, być może powiat już też przystąpił, ale wnioskował 

żeby maksymalnie to rozpropagować, bo warto. Jeżeli samorząd przystąpi do porozumienia 

nie wnosi to żadnych skutków finansowych, wówczas każdy mieszkaniec gminy mógłby 

korzystać z tej oferty na poziomie szkół podstawowych, w przypadku powiatu klasy 

maturalne mogą z tego skorzystać. Z dostępu do bardzo wysoce jakościowych materiałów. 

Można w skrócie powiedzieć, że są to zdalne korepetycje. Przejrzał tą ofertę i rozmawiał                 

z organizatorami. Dobór kadry, która prowadzi te zajęcia jest godny podziwu, bo jest to albo 

grupa nauczycieli, którzy zostali docenieni przez różne gremia lub są to pracownicy naukowi. 

Dodatkowo te szkolenia ruszyły od grudnia i będą trwały aż do egzaminów. Osoba, która 

będzie chciała w to wejść jeżeli się zaloguje i wyskoczy komunikat, że dany samorząd 

podpisał porozumienie, to może skorzystać z 60-70 % zniżki. Przekładając na koszty jedna 

godzina kosztuje w granicach 10-12 zł dla ucznia, to jeżeli rynek korepetycji mają na 

poziomie powyżej 100 zł myśli, że jest to niezła oferta. Dodatkowo uczeń przez cały czas 

trwania dostępu, czyli do maja włącznie, ma możliwość odtwarzania sobie wcześniej 

odbytych zajęć. Przyznał, że jest to naprawdę świetna inicjatywa, wyprzedzająca działalność 

resortu, czy innych firm  a jest potrzeba w chwili obecnej. I bardzo dobrze, że taka oferta się 

pokazała. Jest to w duchu tego, co w innych krajach jest już od dwóch lat po pandemii 

wdrażane. Jeżeli powiat by przystąpił do tego porozumienia, to warto maksymalnie nagłośnić, 

zachęcić, bo jest to oferta godna podziwu.                                                                                                                      

Wicestarosta Mariusz Witczuk, w nawiązaniu do tego co radny Franciszek Wyrwa 

powiedział, poinformował, że od dwóch lat z tą firmą współpracują z tego powodu, że jej 

właściciel to jest absolwent I Liceum Ogólnokształcącego w Chodzieży i on z Uniwersytetem 

Warszawskim właśnie takie projekty prowadzi. I do tej pory pojawiał się tutaj wątek 

finansowy w naszych szkołach.  W tej chwili będziemy też przystępowali do takiego 

porozumienia, które mamy podpisane od dwóch lat, jeżeli się nie myli. Ponadto 

poinformował, że dzisiaj rano odbyła się Powiatowa Rada Rynku Pracy. Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy wspomniała, że jest wielu przedsiębiorców, którzy ze względu na 

to, że wzrosło minimalne wynagrodzenie, wzrosły koszty dotyczące ZUS, a przede wszystkim 

wzrosły koszty dotyczące energii, gazu, ciepła, podejmuje decyzje albo o zawieszeniu, albo          

o rezygnacji z działalności gospodarczej. Dokładnie przed tym samym problemem są 

samorządy. Oczywiście żaden z samorządów nie może podjąć decyzji, że od 1 stycznia 

zamyka i nie ma gminy, nie ma powiatu, nie ma województwa, bo to tak nie działa. Więc 

dokładnie z tymi samymi problemami się borykamy. Mamy w tej chwili duże 

zapotrzebowanie na nośniki dotyczące gazu, ciepła i prądu i szacują, że te kwoty będą bardzo 

mocno wzrastały w okolicach półtora do dwóch milionów w skali roku, w skali wszystkich 

jednostek. Podziękował radnemu Franciszkowi Wyrwie za pozytywne słowa dotyczące 

budżetu, dotyczące tych działań, które z nim są związane, bo to były cenne uwagi i miłe. 

Podkreślił, że prace dotyczące wynagrodzeń to nie są prace doraźne, które  się wzięły z tej 

sytuacji sprzed kilku miesięcy czyli z pisma pracowników, które trafiło do starosty podpisane 

przez 2/3 pracowników. Pisma, które ktoś z pracowników, czy ktoś inny skopiował, pojechał 

do Piły i wysłał do radnych, tylko są to działania, które od trzech lat mają miejsce. Rok 2023 

będzie trzecim rokiem, gdzie te regulacje są wprowadzane, 2021 - 1.700.000, 2022 - 

1.300.00, 2023 - 2.200.000. Około 5.200.000 podnieśli wynagrodzenia pracowników 

starostwa i pracowników pozostałych jednostek myśląc o skali globalnej tego przedsięwzięcia 

ponieważ myślą nie o kilku, kilkunastu czy kilkudziesięciu osobach, które są w urzędzie tylko 

o 300 etatach, które dotyczą pracowników wszystkich jednostek. Chcieliby więcej, mają 

kolejne plany, kolejne propozycje ale ten rok 2023 jest trudny i podejmowanie decyzji          
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w obliczu tego co czeka ich w ciągu najbliższych trzech miesięcy, też jest bardzo trudne więc 

takowe jeszcze w najbliższym czasie zapadną.   

Starosta Mirosław Juraszek podziękował zespołowi, który pracował i do którego za każdym 

razem dołączali kierownicy. Zauważył, że to jest praca i emocjonująca i żmudna, bo wymaga 

kompromisów i gruntownej analizy. Ograniczanie ilości pracowników w poszczególnych 

wydziałach niesie pewne ryzyko kiedy będą jakieś absencje spowodowane różnymi 

okolicznościami, że będzie w tych wydziałach trudniej się pracowało. Niestety sytuacja 

finansowa ich do tego zmusza. Wszystkim podziękował i za pracę, i za zrozumienie. To co 

mówią o optymalizacji będą próbowali wdrażać dalej. Jednocześnie liczą, że powiaty jako 

samorząd średniego szczebla zostaną dostrzeżone i tego rodzaju prace będzie im łatwiej 

wykonywać, kiedy dofinansowanie na budżety powiatów by się chciało przyznać też dla tego 

szczebla. Podziękował radnym za miniony rok, za uchwalenie tego budżetu. Przyznał, że jest 

on i będzie trudny. Nie wie czy wykonają klimatyzację w starostwie, mają ją zapisaną , ale 

może być tak, że z różnych powodów będą musieli zrezygnować i to nie tylko z tego zadania. 

To czas pokaże. Ostatnie lata były bardzo trudne, coraz trudniejsze, a patrząc na wschód 

nawet cofnęła się cywilizacja, patrząc bliżej cofa się demokracja. Na zakończenie swojej 

wypowiedzi życzył wszystkim wesołych Świąt Bożego Narodzenia i dobrego Nowego Roku 

stwierdzając, że może on być rokiem przełomowym.                                                                                                               

Radny Tomasz Kaczuba dołączył się do życzeń starosty składając najserdeczniejsze życzenia 

w imieniu posła Krzysztofa Paszyka i wszystkich osób, które z nim współpracują. Życzył 

żeby w przyszłym roku ich współpraca była rozwojowa i przynosiła tak dobre efekty, jak do 

tej pory.                                                                                                                                                              

Radny Stanisław Tadej życzył wszystkim na święta i nowy rok żeby był lepszy i żeby im się 

coraz lepiej współpracowało.  

 

9. Zakończenie obrad. 

Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki 

podziękował wszystkim za przybycie, złożył wszystkim mieszkańcom powiatu chodzieskiego 

życzenia świąteczne i noworoczne,  i wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 13:45
 

zamknął obrady XXXIX sesji Rady Powiatu Chodzieskiego. 
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